”Kepsastan” vill vända kepsen bak och fram!

Nu har (s) kallat till allmänt möte angående hamnen i Trelleborg. Och (sd) vill ha en folkomröstning. Om vad? Stadsutveckling är en gemensam sak, som jag hoppas inte blir partipolitisk. Stackars lilla stad! Den ligger i en bokstavlig kniptång mellan E6-ans lastbilar från väster och järnvägen som kommer in från öster. Stängt från båda håll.

För mer än 30 år sedan våndades man över att dra en ny infartsväg på utfylld mark söder om Stavstensvägen. Då var strandläget söder om Friheden precis tillskapat men industrialiserat. Samtidigt drogs norra infarten fram under kraftiga protester, och många hus revs på öster för nya östra infarten och omläggningen av kontinentbanan.

För tre-fyra år sedan väckte konsulten Sten Jonsson på Contecton i Göteborg idéer som Egil Ahl &co nappade på. Det stora byggprojektet Stavstensudde skulle knytas till centrum och inte ligga bakom barriären E6:an, västra delarna av staden skulle ändras från hamn, handel och industri till bostäder. Det är lätt att entusiasmera med visioner av breda penselstreck, men att vända ut och in på en stad låter sig inte göras med lätthet. Det tar några generationer att nu offra öster för att bygga ett nytt väster. Men då är det kanske för sent. Att satsa en halv miljard på en ny hamn söder och öster om den nuvarande är inte längre ett framgångsrecept. Det är en annan tid nu. 

Vi borde ta vara på det i Trelleborg som är fint. Vilken självbild har vi egentligen? Vilka värden ska utvecklas? Inte Trellehulla och kepsastan väl? Det behövs fler idéer under kepsen!

Nu har vi fått känna hur det är med alla polska lastbilar, förutom de tyska, som passerar genom vår stad. Kanske vore det trots allt bra med samverkan mellan hamnarna i Ystad och Trelleborg? Så som Malmö och Köpenhamn har bildat sitt bolag Copenhagen Malmö Port (CMP). Den gamla kampen om färje- och godstrafiken mellan städerna, som hätskt blossade upp under 1970-talet, borde inte vara relevant idag. Trots att den fördes igen för bara något år sedan, när Trelleborg utsågs till en av Sveriges tio viktigaste hamnar. Det var kanske ett steg i fel riktning, ingen verklig framgång.

Vägverk, banverk, sjöfartsverk och kommunerna måste samplanera! En kommunlaekonomisk analys bör göras. Den mynnar måhända i att hamnen ska ligga kvar där den är, att E6 byggs ut västerifrån med en generös planskildhet mot Stavstensudde? Järnvägsgods på spår inom hamnen? Tåg ända till Skåre? Pågatåg för att Trelleborg är så trevligt, så folk vill flytta hit. Fegt eller klokt? Vem vet? Ingen, om man inte utreder och jämför flera alternativ.
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